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Na zastupiteľstve sa 
otvorila najťažšia „rana“ 
nášho mesta. Odvaha 
novozvolenej samospráve, 
najmä nováčikom, 
na štarte naozaj nechýba. 
Majú o čom premýšľať, 
lebo zásadné rozhodnutie 
sa odložilo o dva týždne. 
Občania už vo veľkom 
diskutujú na sociálnych 
sieťach. Nikde na internete 
som však nenašla názory 
poslancov ani vedenia 
mesta, alebo aspoň 
odpovede na niektoré 
otázky občanov. A keďže 
máme naozaj veľmi málo 
času na rozhodnutie, 
chcelo by to v najbližších 
dňoch otvorenú verejnú 
diskusiu samosprávy 
zoči-voči voličom. 
Trinásteho februára sa 
nasypala do otvorenej 
rany soľ, treba ju liečiť. 
Aspoň po častiach... 
(Dvojmiliónový príspevok 
na „liečbu“ by bolo škoda 
odmietnuť.) Alebo ju 
necháme hnisať ďalej?
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Túto sobotu 23. februára 
budú fašiangy 

s Bebranom a bánovským 
Senior Tatrovákom 

v Uhrovskom Podhradí, 
v sobotu 2. marca 
sa chystá sprievod 

folklóristov z Drienovca 
a hasičov z Dubničky 
aj sprievod v Dolných 

Ozorovciach

So štátnym 
tajomníkom 
Branislavom 
Ondrušom 
o sociálnej 
problematike

Národný týždeň manželstva bol príležitosťou, aby primátorka Rudolfa Novotná a Zbor pre občianske záležitosti pozvali do mestskej obradnej siene 
štyri manželské páry, ktoré môžu byť príkladom dlhoročného partnerského spolužitia, viac ako päťdesiat rokov. Pozvanie na milú slávnosť prijali man-
želské páry (zľava) Vladimír a Daniela Jurkovičoví, Milan a Marta Pavleoví, Božena a Bohumír Darmoví, Magita a Jozef Fojtíkoví... Viac o podujatí 
v budúcom vydaní novín... Text a foto Alena Borszéková

Lapinová šiesta 
na Majstrovstvách 
sveta v zimnom 
triatlone

Smutné desiate 
výročie tragickej 
smrti dvanástich 
Bánovčanov 
v Polomke

Predstavujeme 
nových poslancov 
mestského 
parlamentu 
– Peter Králik

Neprehliadnite!

Rokovanie poslancov 
začalo slávnostne. Novozvo-
lenú primátorku Rudolfu 
Novotnú i celé plénum prišli 
osobne pozdraviť dvaja pod-
predsedovia Trenčianskeho 
samosprávneho kraja – 
Eleonóra Porubcová a Jozef 
Božik, ktorí chceli prísť 
už na  ustanovujúce MsZ. 
Zaželali primátorke - kole-
gyni zo Zastupiteľstva TSK, 
bánovským poslancom 
i  samotným občanom veľa 
úspechov pri rozvoji mesta. 

Jozef Božik, primátor mesta 
Partizánske, navyše zdô-
raznil nutnosť vzájomnej 
spolupráce tých miest, ktoré 
sú spojené aj geograficky 
a  majú za  sebou 36-ročnú 
spoločnú históriu v jednom 
okrese Topoľčany. Na  čele 
tohto okresného mesta je 
teraz bývalá bánovská pred-
nostka Alexandra Gieciová. 

Ďalšou sviatočnou uda-
losťou bolo verejné poďa-
kovanie  Blanke Kodajovej, 
dlhoročnej pracovníčke 

Mestského kultúrneho stre-
diska, ktorá posledné štyri 
roky zastávala aj funkciu 
poslankyne MsZ. 

Po  zvolení návrhovej 
komisie a  skrutátorov 
poslanci schválili aj pred-
ložený program rokovania, 
aj návrh poslanca Mariána 
Chovanca o zmene poradia 
jed ného bodu ,  toho 
najproblematickejšieho. 

S  minimálnymi pripo-
mienkami boli jednohlasne 
na  vedomie vzaté všetky 
predložené informatívne 
správ y – o  podaných 
sťažnostiach a  petíciách 
a o pláne činnosti hlavného 
kontrolóra, o  zabezpečo-
vaní verejného poriadku 
m e s t s k o u  p o l í c i o u , 
o  výmene a  prideľovaní 
komunálnych bytov, o akti-
vitách v  oblasti kultúry, 
o  vydávaní Bánovských 
novín, o  stave školských 
budov vo vlastníct ve 
mesta. Poslednú menovanú 
správu označila poslankyňa 
Dana Švecová za  ďalší 

dokument ku Koncepcii 
rozvoja školstva, ktorá 
bola vypracovaná minulý 
rok a ktorá sa bude naďalej 
aktualizovať. Zdôraznila 
tiež nutnosť modernizácie 
školských jedální, nakoľko 
od  budúceho školského 
roka, od  septembra 2019, 
narastie počet stravníkov 
z  dôvodu poskytovania 
bezplatného školského stra-
vovania zo zákona. (Všetky 
informatívne správy náj-
dete na  www.banovce.sk, 
v časti samospráva.) 

V  organizačných zále-
žitostiach sa podľa návrhu 
poslanca Mariána Chovanca 
ako prvý začal prerokovať 
zámer mesta predložiť žia-
dosť o nenávratný finančný 
príspevok na základe výzvy 
Ministerstva vnútra SR so 
zameraním na  zlepšené 
formy bývania pre obce 
s  prítomnosťou margi-
nalizovaných rómskych 
komunít s  prvkami pre-
stupného bývania. A práve 
tento zámer, o  ktorom sa 

poslanci dozvedeli len pár 
dní pred rokovaním mest-
ského parlamentu, priviedol 
do  rokovacej sály vyše 
päťdesiat občanov, najmä 
z dotknutých lokalít. 

Projekt výstavby pre-
stupného bývania z „morál-
neho“ hľadiska predstavila 
viceprimátorka Mária Haj-
šová. Citujeme niektoré 
argumenty: „Prestupné 
bývanie nie je o  rozdávaní, 
ale o  narysovaní novej 
štartovacej čiary... Chceme 
pomôcť všetkým občanom 
v sociálnej núdzi a čiastočne 
chceme riešiť aj problém 
s  komunitou na  Ulici 
k  nemocnici... Mesto je zo 
zákona povinné poskytnúť 
prístrešok aspoň pre rodiny 
s  deťmi a  mesto takéto 
priestory nemá. V  prípade 
havárie niektorého zo 
zdevastovaných domov, 
by mesto muselo rodiny 
s  deťmi dočasne ubytovať 
v  kultúrnom dome alebo 
v telocvični niektorej školy... 

 

Manželia, ktorí prežili spolu viac ako päťdesiat rokov

Rokovanie mestského parlamentu s veľkou účasťou občanov

Preverilo silu, um i emócie všetkých

Pokračovanie na 3. strane >>

Z asadanie mestského parlamentu prinieslo 
nečakane závažnú tému - riešenie, aspoň 

sčasti, rómskej otázky a tá do sály Mestského 
kultúrneho strediska pritiahla vyše päťdesiat 
obyvateľov bývajúcich nielen v susedstve Ulice 
k nemocnici, ale aj učiteľov a rodičov detí zo 
ZŠ Školská. Takmer všetci boli zásadne proti 
zámeru vedenia mesta postaviť z eurofondov 
aj tu - pri škole - prechodné bývanie pre 
marginalizovanú komunitu. Ich názor zavážil. 
Lokalita sa má nájsť do dvoch týždňov...
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Predstavujeme nových poslancov mestského parlamentu – Peter Králik
Spoločne sa snažíme odborne aj ľudsky posúvať mesto vpred
 Čo nám prezradíte zo svojho 
súkromného a pracovného života?

Som rodený Bánovčan a celý 
život v Bánovciach nad Bebravou, 
na  sídlisku Dubnička, aj žijem. 
Po  absolvovaní miestneho 
gymnázia som študoval učiteľ-
stvo na  Univerzite Konštantína 
Filozofa v Nitre, aprobáciu mate-
matika a  história. Popri štúdiu 
som krátko pôsobil na Základnej 
škole v Uhrovci, potom som učil 
na  Základnej škole v  Slatine nad 
Bebravou a v súčasnosti pracujem 
ako učiteľ druhého stupňa na Zák-
ladnej škole vo Svinnej. Popri 
zamestnaní sa dlhodobo venujem 
aj práci s  mladými a  deťmi vo 
voľnom čase, občianskej angažo-
vanosti a  teraz už aj komunálnej 
politke. Mám to šťastie, že práca aj 
ďalšie uvedené činnosti ma napĺ-
ňajú a vidím v nich zmysel, hoci je 
to často náročné. Mám však aj iné 
záľuby, ktorým sa vo voľnom čase 
rád venujem. Často sa dajú spojiť 
aj so spomínanými aktivitami. 
Veľmi rád športujem, chodím 

do  hôr, do  prírody, ale mám rád 
tiež kultúru v rozličných formách.
 Aká je vaša angažovanosť 
v politike, resp. v treťom sektore?

V  treťom sektore sa pohy-
bujem asi od  svojich pätnástich 
rokov, kedy som sa začal zapájať 
do rôznych aktivít v rámci bánov-
skej farnosti, často zastrešených 
celoslovenským občianskym 
združením Združenie kresťan-
ských spoločenstiev mládeže. Naj-
skôr som bol účastníkom týchto 
aktivít,  postupne som preberal 
aj zodpovednosti. V  posledných 
rokoch vediem toto OZ v  rámci 
bánovského regiónu a  mnohé 
aktivity zastrešujem – medzi 
najznámejšie patria letné tábory 
pre deti a  mladých. V  oblasti 
občianskej angažovanosti sa dlho-
dobo zaujímam o dianie v meste 
a podieľal som sa tiež na viacerých 
aktivitách na  jeho zveľadenie. 
Takmer pred rokom som sa stal 
súčasťou iniciatívy Za slušné Slo-
vensko a v našom meste Za slušné 
Bánovce. Akýmsi ďalším vyús-

tením týchto 
aktivít bol vznik 
iniciatívy Pre 
Bánovce, ktorú 
sme s  priateľmi 
rozbehli pred pár 
mesiacmi.  Pro-
stredníctvom 

nej sa snažíme odborne aj ľudsky 
posúvať naše mesto vpred. Tešíme 
sa, že táto iniciatíva je vnímaná 
pozitívne. V  komunálnych voľ-
bách sme všetci štyria kandidáti 
z jej radov dostali dôveru, ktorá je 
pre nás veľkým povzbudením, ale 
tiež záväzkom. Verím, že v  spo-
lupráci so  všetkými zaintereso-
vanými, ale aj ďalšími aktívnymi 
občanmi, sa nám bude dariť mesto 
posúvať vpred.
 Do  volieb ste išli s  nejakými 
predsavzatiami... O  čo najviac 
sa počas štyroch rokov budete 
usilovať?

Do  volieb som išiel ako 
nezávislý kandidát, ale spoločne 
s  tromi kolegami a  priateľmi zo 
spomínanej iniciatívy. Spolu 

sme tiež formulovali náš volebný 
program, o  ktorý sa budeme 
nasledujúce štyri roky opierať, 
vychádzať z  neho a  hľadať pod-
poru pre jeho realizáciu. A  sami 
realizovať tie body programu, 
ktoré realizovať vieme. Úzko 
chceme spolupracovať najmä 
v  rámci nášho desaťčlenného 
poslaneckého klubu, v  ktorom 
som dostal dôveru ako predseda. 
Klub je zložený z  nezávislých 
poslancov, poslancov za  stranu 
SNS a poslankyne za stranu KDH. 
Zároveň ale dodávam, že radi 
podporíme všetky dobré návrhy 
kohokoľvek iného a  sme pripra-
vení spolupracovať s  každým, 
komu ide odobro nášho mesta 
a  jeho obyvateľov. Vychádzajúc 
z  nášho volebného programu je 
naším a  mojím veľkým cieľom 
zavádzať v  každej oblasti kon-
cepčné, systematické, zmysluplné 
a  efektívne riešenia. Podporovať 
komunikáciu na  úrovni mesta, 
s  občanmi a  ostatnými organi-
záciami. Mojou veľkou témou 

ako predsedu komisie zaobera-
júcej sa riešením problematiky 
marginalizovaných skupín bude 
riešenie tejto dlhodobo zaned-
bávanej témy. A  to na  rôznych 
úrovniach, v  prospech všetkých 
obyvateľov mesta. Nebude to jed-
noduché, pretože ideálne riešenie 
neexistuje, ale máme mnoho 
kontaktov,  funkčných riešení 
a príkladov. Pričom práve v tomto 
období sa nám naskytá možnosť 
jedinečného projektu s  veľkým 
reálnym potenciálom posunúť sa 
v  tejto problematike. Projekt by 
bol fi nancovaný prostredníctovm 
nenávratného finančného prí-
spevku z Ministerstva vnútra SR. 
A  sú tu ďalšie dôležité témy, pri 
ktorých  budem veľmi rád nápo-
mocný. Všetky moje aktivity budú 
smerovať k  zveľaďovaniu mesta, 
aby sa v  ňom všetci obyvatelia 
cítili príjemne. Aby sme všetci boli 
právom hrdí na to, odkiaľ pochá-
dzame, a  radi v  našom meste 
žili, resp. sa doň radi vracali. 

(redakcia)

Čo nové na radnici
Pravidelná rubrika, v  ktorej prinášame novinky zo 
stretnutí primátorky Rudolfy Novotnej a vedenia mesta 
s občanmi a zástupcami organizácií: 

 slávnostné otvorenie novej spojovacej chodby SOŠ 
Strojnícka s predstaviteľmi TSK a mesta Bánovce,
 predstavenie možností dobudovania daľších 
moderných autobusových zastávok za  výhodných 
podmienok,
 Operačné stredisko záchrannej zdravotnej služby 
SR rokovalo so zástupkyňou primátorky Máriou Haj-
šovou o vytvorení celoslovenskej siete verejne dostup-
ných automatických externých defi brilátorov, nakoľko 
včasná defi brilácia zvyšuje šance na prežitie pri náhlom 
kolapse a zastavení krvného obehu,
 návšteva zariadenia DSS Archa s manželkou euro-
komisára Helenou Šefčovičovou,
 odovzdávanie víťazných pohárov na  7. ročníku 
Memoriálu Petra Mojta - medzinárodného futbalového 
turnaja mladších žiakov U11,
 rokovanie so štátnym tajomníkom Ministerstva 
práce, sociálnych vecí a  rodiny SR Branislavom 
Ondrušom o  možnostiach pomoci sociálne znevý-
hodneným a  dlhodobo nezamestnaným občanom 
a následná diskusia s pracovníkmi sociálneho odboru 
mesta a zamestnancami ÚPSVaR o sociálnych otázkach,
 rokovanie vedenia mesta o  zefektívnení systému 
čistenia verejných priestranstiev od neporiadku, ktorý 
denne v meste vzniká.  Tlačová správa mesta
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5. marca 8.00 - 17.00h
v Knižnici Ľ. Štúra Bánovce nad Bebravou

DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ

 bezplatný zápis nových čitateľov,
 amnestia listových upomienok, 
 burza vyradených kníh, 
 hádanky z klobúka pre deti, 
 malé občerstvenie

Minulý týždeň v našom kraji kulminovala chrípka
Úrady verejného zdravotníctva odporúčajú zákaz návštev v nemocnici

Tak ako v  minulom 
roku, aj tento rok chrípka 
v Trenčianskom kraji vyvr-
cholila v  7. kalendárnom 
týždni. Do piatku minulého 
týždňa nahlásili lekári 
na  Regionálny úrad verej-
ného zdravotníctva takmer 
11  000 akútnych respirač-
ných ochorení, z toho 2249 
ochorení na chrípku, ktorá 
najviac postihla deti od nula 

do päť rokov. V Bánovskom 
okrese chrípka zatvorila 
zatiaľ iba jednu základnú 
školu, v  celom kraji až 16 
školských zariadení. 

Z dôvodu zvýšenej cho-
robnosti na  akútne respi-
račné ochorenie a  chrípku 
RÚVZ odporúča zákaz 
návštev v  lôžkových zdra-
votníckych zariadeniach 
v  okresoch Trenčín, Nové 

Mesto nad Váhom, Bánovce 
nad Bebravou a Myjava.

A aké sú odporúčania 
leká rov? Chr ípku je 
potrebné vyležať. Odporú-
čajú sa lieky tlmiace bolesti 
hlavy, svalov a na zníženie 
teploty. Únavu a malátnosť 
je však možné pociťovať 
ešte niekoľko dní, či týž-
dňov po  ústupe chrípky. 
Vyhýbajme sa preplneným 

a  nevyvetraným miest-
nostiam a  autobusom, 
umývajme si stále ruky, 
svoje pracovisko neustále 
ve t r a jme  a   z v ý šme 
prísun vitamínov. Lekári 
nám dokonca radia, že 
s chrípkou nemáme chodiť 
do  ordinácie, aby sme 
nenakazili ostatných, ale 
ležať doma...

(Zdroj: www.ruvztn.sk)
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Bola by škoda nevyužiť tieto 
prostriedky, inak by sme 
to museli riešiť z  vlastných 
zdrojov... Je na  nás, či sa 

do projektu zapojíme... Bude 
trestuhodné, ak sa do  toho 
nezapojíme...“ 

O   t e c h n i c k ý c h 
a  fi nančných záležitostiach 
informoval prednosta MsÚ 
Vladimír Vranka. Z  jeho 
faktov vyberáme: „Mesto 
navrhuje na  tento projekt 
využiť dva objekty - objekt 
č. 784 na Ulici k nemocnici 
a  opustený objekt pri ZŠ 
Školská. Na  projekt pre-
stupného bývania môžeme 
získať 2,3 milióna eur, mesto 
sa bude podieľať piatimi 
percentami... Projektovú 
dokumentáciu i  stavebné 
povolenie v  prípade schvá-
lenia zámeru musíme 
odovzdať do  1. júla 2019. 
Výstavba by mala trvať 24 
mesiacov... Udržateľnosť 
projektu je do  31.12.2028. 
Dôležitou informáciou je, že 
nie sú to nájomné byty, sú to 
prestupové byty... Počítame 
s výstavbou 32 bytových jed-
notiek... Povinnosťou mesta 
je podať pomocnú ruku tým, 
čo si to zaslúžia, kritéria 
na  umiestnenie v  prechod-
ných bytoch budú nastavené 
veľmi prísne... Na  Ulici 
k  nemocnici býva asi 80 
rodín, to znamená, že dve 
tretiny rómskych rodín byty 
nedostanú... Za  dva roky 
sa v  tejto lokalite podarilo 
uvoľniť a  zavrieť iba štyri 
byty neplatičov a ďalších šesť 
je v exekúcii...“

Vedúca sociá lneho 
odboru MsÚ Jana Záhu-
menská okrem iného 
zdôraznila, „že výber bude 
na  základe zásluhovosti, 
mesto stanoví prísne 
podmienky, budú asistenti 
bývania...“ Uviedla príklad, 
ako žijú niektoré rómske 
rodiny s deťmi pod prevale-
nými stropmi... Zdôraznila 
však, že „nejdeme zachra-
ňovať všetkých...“ 

Ako prvá sa proti 
lokalizácii výstavby nových 
prestupových bytov posta-
vila Dana Švecová. Ako 
učiteľka ZŠ Školská, pri 

ktorej sa projekt plánuje, 
zdôraznila, že tým pádom 
príde o prácu aj 50 učiteľov 
tejto školy, nakoľko sem 
ani jeden rodič nebude 

chcieť dať svoje dieťa a škola 
zanikne... Poslanec Marián 
Chovanec okrem iného 
zdôraznil, že podiel viny 
na stave budov a na veľkých 
dlhoch neplatičov na  Ulici 
k  nemocnici má aj správca 
budov, ktorý to mal riešiť 
hneď po  roku 1989... 
Poslankyňa Miroslava 
Hudecová, ktorá nepatrí 
ani do  jedného z  dvoch 
vytvorených poslaneckých 
klubov MsZ, upozornila 
na  to, že nebola k  predro-
kovaniu tohto zámeru tesne 
pred MsZ prizvaná, za  čo 
sa jej primátorka osprave-
dlnila. Nakoľko predložený 
písomný návrh zámeru 
obsa hova l  minimum 
informácií – neboli uvedení 
autori, ani lokalizácia, ani 
objem fi nancií, ani dôvo-
dová správa, atď., podala 
poslanecký návrh, aby sa 
zámer stiahol z  rokovania 
na  dopracovanie. Z  osem-
nástich poslancov bolo 
za stiahnutie iba šesť a dva-
násti sa hlasovania zdržali, 
jej návrh neprešiel. 

Zdržanie sa väčšiny 
poslancov vyvolal búr-
livú reakciu v  početnom 
publiku občanov a  tak 
po poslancoch dostali slovo 
aj občania. Na  ich otázky 
a  dotazy striedavo odpo-
vedali zástupcovia vedenia 
mesta. Diskusia, resp. pre-
zentácia názorov občanov 
na  zámer mesta bola plná 
emócií. Viacerí sa podelili 
nielen o  vlastné negatívne 
životné skúsenosti zo  spo-
lužitia s  touto komunitou, 
alebo tvrdili, „že nikto by 
za suseda nechcel obyvateľa 
z tejto komunity“. Ozvali sa 
aj pedagógovia ZŠ Školská, 
ktorí poukázali na  ohro-
zenie výchovy žiakov 
a kládli si otázku: „Dali by 
ste si deti do takejto školy, keď 
v tesnej blízkosti žijú nepri-
spôsobiví občania?“ Odzneli 
aj ďalšie otázky, na  ktoré 
sa ťažko hľadali odpovede. 
Aspoň niektoré: „Čo bude 

s  obyvateľmi prestupových 
bytov, keď projekt o  desať 
rokov skončí? Vyrieši nám 
prestupové bývanie dlho-
trvajúci rómsky problém? 

Chce mesto silou mocou 
využiť peniaze z  projektu 
alebo riešiť celý problém? Ak 
nie lokalita pri ZŠ Školská, 
kde inde v  meste, keď to 
nemôže byť na okraji mesta? 
Jedine na Ulici k nemocnici? 
A  čo potom s  tými mest-
skými pozemkami, ak sa dve 
bytovky na  Ulici k  nemoc-
nici zbúrajú?“... Na otázku, 
či zbúranie dvoch bytoviek 

v  rámci projektu na  Ulici 
k  nemocnici bude platiť 
mesto, dostali prítomní 
odpoveď, že búranie sa 
do  projektu zahrnúť nedá, 
muselo by ísť z  rozpočtu... 
Za nehlasujúcich poslancov 
vystúpil Peter Králik, ktorý 
vysvetlil, prečo sa on osobne 
hlasovania zdržal. Tiež 
považoval schvaľovanie 
návrhu zámeru za  rýchle, 
s problematikou sa nestačil 
za  tak krátku dobu bližšie 
zoznámiť, preto potrebuje 
on aj kolegovia z  klubu 
poslancov čas na  premys-
lenie... Avšak o  mesiac 
môže byť zas neskoro, 
konštatoval. 

Počas polhodinovej 
prestávky, ktorú vyhlásila 
primátorka, prebehli roko-
vania oboch poslaneckých 
klubov. Na  rozhodnutie 
poslancov počkali aj mnohí 
občania .  Poslank y ňa 
Zuzana Rydziová po  pre-
stávke vysvetlila, že keby 
súhlasili s návrhom poslan-

kyne Miroslavy Hudecovej 
o  stiahnutí návrhu z  roko-
vania na  začiatku, občania 
by nemali možnosť zúčastniť 
sa rozpravy o  tomto 
zámere. Riešenie rómskej 
problematiky nazva la 
najťažšou témou mesta. 
Viceprimátorka Mária 
Hajšová podala pozmeňu-
júci návrh, aby bol zámer 
projektu o  výstavbe pre-
chodných bytov z  mimo-
rozpočtov ých zdrojov 
dopracovaný aj so zmenou 
lokality do dvoch týždňov. 
Poslanci tento návrh 
prijali jednohlasne. MsZ 
tak bude pravdepodobne 
zasadať do dvoch týždňov, 
aby sa projekt stihol 
za  necelé štyri mesiace 
pripraviť a znovu predložiť 
MsZ na  schválenie v  júni. 
Termín podania je 1. júl 
2019. 

Po  tomto zásadnom 
rozhodnutí občania opustili 
sálu a  rokovanie pokračo-
valo v  ďalšom náročnom 
pracovnom tempe. Boli 
len v  polovici plánovaného 
programu, preto sa o ďalšej 
časti ich rokovania zmie-
nime len veľmi stručne.

Bez diskusie poslanci 
prijali návrh Programu 
odpadového hospodárstva 
do  roku 2020 a  zobrali 
na vedomie zmenu progra-
mového rozpočtu na  rok 
2018. V  krátkej rozprave 
k  návrhu prvej zmeny 
rozpočtu na  rok 2019 sa 
poslanec Ján Kšiňan pýtal 
na sumu 15 000 eur z rezerv-
ného fondu na  dostavbu 

zimného štadióna. Vladimír 
Vranka potvrdil, že s týmito 
fi nanciami by sa mal šta-
dión uviesť do prevádzky čo 
najskôr a na osem mesiacov 
v  roku. Na  úplne dokon-
čenie zimného štadióna, 
podľa hlavného kontrolóra 
Miroslava Kubicu, treba 
ešte ďalšie fi nancie. V  tejto 
rozprave zaznela aj pote-
šujúca informácia primá-
torky, že s  rekonštrukciou 
Domu Janka Jesenského 
v  réžii TSK by sa malo 
začať v tomto roku. Zmena 
rozpočtu na  rok 2019 bola 
schválená jednohlasne. 
Tak ako aj ďalšie dva pred-
ložené návrhy na  zmeny 
v rokovacom poriadku MsZ 
a  v  rokovacom poriadku 
a  náplni činností komisií 
MsZ. Za  pripomienko-
vanie k  týmto poriadkom 
pr i mátork a Rudol fa 
Novotná poďakovala najmä 
poslankyni Miroslave 
Hudecovej. Primátorka 
navrhla ďalší predložený 
poriadok odmeňovania 
pr i mátora ,  h lav ného 
kontrolóra, poslancov... 
atď., stiahnuť z  rokovania 
na  dopracovanie. (Všetky 
materiály si môžete pozrieť 
na www.banovce.sk v časti 
samospráva.)

Bez pripomienok 
a  jednohlasne boli schvá-
lení aj všetci navrhnutí 
členovia výborov štyroch 
mestských častí tak, ako 
si ich zvolili obyvatelia 
týchto častí na  verejných 
stretnutiach. Z  rokovania 
bola na  návrh primátorky 
stiahnutá žiadosť Športo-
vého klubu MaJ FIT Club 
Bánovce nad Bebravou. 
Ostatné predložené návrhy 
– odpredaj pozemku pod 
garáž, nájmy nehnuteľností 
či nebytových priestorov 
boli schválené bez diskusie 
jednohlasne. Súhlasne 
stanovisko dali poslanci 
aj k  realizáciám projektu 
Šport ako prevencia počíta-
čovej závislosti a  projektu 
mestskej silážnej jamy 
v Dežericiach. 

V  ďalšom programe 
odznelo vyše tridsať inter-
pelácií poslancov, ktoré 

požiadala primátorka 
predložiť aj písomne. 
Z  priestorových dôvodov 
sa im nebudeme venovať, 
spomenieme len to, že sa 
mnohé dotýkali rozsiahlej 
rekonštrukcie mestských 
komunikácií, ktorá mala 
byť ukončená v  decembri 
minulého roka. Kom-
ple x né  i n for m á c i e 
o  ukončení prisľúbil Vla-
dimír Vranka predložiť 
aj redakcii Bánovských 
novín po  ukončení tých 
prác, ktoré pripomien-
kovalo nielen mesto, 
ale aj občania A  to 
bude až po  tom, ako to 
počasie dovolí, vrátane 
úpravy trávnatých plôch 
okolo opravova ných 
komunikácií. 

Po  vyše päťhodi-
novom náročnom roko-
vaní sa do  diskusie už 
nikto nehlásil. Primátorka 
Rudolfa Novotná na záver 
informovala o  finančnej 
kontrole TSK na  mest-
skom úrade, ktorá nenašla 
ani jedno pochybenie. 
Rokovanie MsZ označila 
za náročné, ktoré preverilo 
silu, um i emócie všetkých 
a  poďakovala za  všetky 
pripomienky. 

 Alena Borszéková

zastupiteľsvo 3

Rokovanie mestského parlamentu s veľkou účasťou občanov
Ministerstvo 
vnútra Slovenskej 
republiky ako 
sprostredkovateľský 
orgán pre časť 
Operačného 
programu Ľudské 
zdroje vyhlásilo dňa 
19. novembra 2018 
výzvu zameranú 
na zlepšené formy 
bývania pre obce 
s prítomnosťou 
marginalizovaných 
rómskych komunít 
s prvkami prestupného 
bývania, ktorá je 
spolufi nancovaná zo 
zdrojov Európskeho 
fondu regionálneho 
rozvoja.

Dokončenie z 1. strany >>
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Dnes píše Zuza.nka
Dnes vám napíšem o  jednej z nástrah plesovej 

sezóny (je ich ale oveľa, oveľa viac!). „Už máš šaty 
na  ples?“ telefonuje jedna kamoška druhej. „Nie, 
ešte mi neprišli. Objednala som si cez internet.“ 
„Fakt?... a nebojíš sa?... že či Ti sadnú a tak.“ „Vôbec! 
Je to taký super internetový obchodík. Všetko mám 
zmerané... určite mi sadnú ... a šaty sú z limitovanej 
kolekcie, takže – jedinečné!“ V deň D sedeli v  sále 
na Požiarnickom plese dve dámy v šatách z „limito-
vanej“ kolekcie. Prijali to s humorom a nadhľadom... 
a bavili sa jedinečne. Po polnoci si ich manželia – 
kolegovia požiarnici – takto pri poháriku hrkútali: 
„Musíš uznať, že tá moja vyzerá v tých šatách lepšie.“ 
„Pravdu máš, bratu... lepšie. Tá moja by mohla 
trochu schudnúť.“  (zb)

Deň otvorených dverí na školách
Základná škola Duk-

lianska pozýva v  sobotu 
23. februára od  10.00 
hodiny všetkých budúcich 
prvákov a  ich rodičov 
na  zábavno – poznávacie 
predpoludnie zamerané 
na  vedomosti, rozvoj 
talentu a priateľstvo.  (zš)

Ci rke v ná st re d ná 
odborná škola sv. Terézie 

z  Lisieux organizuje Deň 
otvorených dverí vo štvrtok 
28. februára a v pondelok 4. 
marca od  8.00 h v  budove 
bývalej SPŠ strojníckej 
na Farskej ulici. Škola ponúka 
možnosť štúdia v odboroch 
sociálno - výchovný pra-
covník, vychovávateľstvo 
- opatrovateľská činnosť 
a  možnosť duálneho vzde-

lávania - operátor odevnej 
výroby a  biochemik mlie-
karenskej výroby. Okrem 
potrebných informácií čaká 
návštevníkov milé prekva-
penie.  (csš)

Gymnázium Janka 
Jesenského pozýva na  Deň 
otvorených dverí v  piatok 
1. marca od 8.30 do 17.30 h. 
Počas celého dňa radi uvítajú 

deviatakov, ôsmakov i žiakov 
štvrtého či piateho ročníka 
ZŠ a ich rodičov. Pripravujú 
podnetné súťaže, kvízy a hry, 
stretnutia s úspešnými absol-
ventmi gymnázia, pohľad 
na gymnaziálny život očami 
študentov, rozhovory, rôzne 
prekvapenia, informácie 
o programoch a projektoch, 
prezentácie... (gjj)

V geografickej olympiáde viedli chlapci 
Okresný úrad v Trenčíne, 

odbor školstva a  Centrum 
voľného času v  Bánovciach 
nad Bebravou organizovali 7. 
februára 47. ročník okresného 
kola geografi ckej olympiády 
v  kategóriách E, F, G,  ktorý 
sa uskutočnil v  ZŠ Školská. 
Cieľom olympiády je rozvíjať 
záujem žiakov o  geografiu 
ako nosného predmetu 

poznávanie krajiny a prírody. 
Má podporiť rozširovanie 
geografických vedomostí 
žiakov, ich praktických 
zručností v topografi i, v záuj-
movej činnosti pri poznávaní 
a  ochrane miestnej krajiny. 
Olympiády sa zúčastnilo 74 
žiakov z desiatich základných 
škôl okresu a Gymnázia Janka 
Jesenského. Po  absolvovaní 

teoretickej a  praktickej časti 
okresná komisia v  zložení 
Mária Gunišová, Dana 
Švecová, Marcela Mitalová 
a  Mária Gogolová určila 
zo súťažiacich na  základe 
získaných bodov víťazov: 
v kategórii E - Adam Strapek 
zo ZŠ Duklianska, Samuel 
Košík a  Tomáš Mazák, 
obidvaja z  Gymnázia Janka 

Jesenského, v  kategórii F 
- Lukáš Švec zo ZŠ Goraz-
dova, Ivan Baško zo ZŠ s MŠ 
Uhrovec, Kristián Blaženec 
zo ZŠ Duklianska, v kategórii 
G – Nela Hrušková zo ZŠ 
Partizánska, Lukáš Jakubócy 
a Nikola Harceková, obidvaja 
zo ZŠ Duklianska. Víťazom 
srdečne blahoželáme a držíme 
palce v krajskom kole.  (cvč) 

Janko Pomothy víťaz národného kola 
Slávnostné vyhodnotenie národného kola šiesteho ročníka výtvarnej súťaže Ochranárik čísla tiesňového volania 112 

a civilnej ochrany sa uskutočnilo 11. februára v zámku Topoľčianky práve v Európsky deň čísla tiesňového volania 112 
. Súťaž vyhlásilo Ministerstvo vnútra 
SR - Sekcia krízového riadenia na tému 
Veď aj ja som záchranár. Do  súťaže 
sa v štyroch kategóriách v rámci celej 
Slovenskej republiky zapojilo 1118 
škôl s  celkovým počtom 8065 prác. 
V  kategórii detí materských škôl sa 
spomedzi 1516 prác z 307 materských 
škôl víťazom národného kola výtvarnej 
súťaže stal Janko Pomothy z Materskej 
školy Hollého v  Bánovciach nad 
Bebravou. Mladému výtvarníkovi gra-
tulujeme a želáme ešte veľa úspechov. 

(ľš) Foto: Ján Pomothy st.

ŽIVÁ KNIŽNICA
...rozhovory (nielen) o knihách

Mestská knižnica Ľ. Štúra 
Bánovce nad Bebravou a ŽI:VA 

činorodý priestor uvádzajú

stretnu�e s bývalým 
rozhlasovým moderátorom 

a hercom spojené 
s prezentáciou 

jeho autobiografie

 ŽI:VA
Dom služieb 1 posch.
Námes�e Ľ. Štúra
Bánovce nad Bebravou

JÁN
   "JOHNY"
         PEŤKO

Auten�cká spoveď v reálnom 
čase, na reálnom mieste, 
so skutočnými postavami 

a pravdivými - mrazivými - 
príbehmi o živote 

s nálepkou alkoholik

21.2.2019
o 15:30 h

vstup voľný
www.kulturabn.sk

www.zivabn.sk

V rámci zefektívnenia činnosti Mestskej knižnice 
Ľ. Štúra v  Bánovciach nad Bebravoudošlo k  úprave 
jej otváracích hodín. Svoje brány po novom knižnica 
otvára už o 8.00 h a jej služby môžete v pracovné dni 

využiť do 17.00 h. V sobotu zostáva knižnica zatvorená, 
no v stredu je otvorené o hodinu dlhšie, teda do 18.00 
h. Ďakujeme za porozumenie. 

tím Mestskej knižnice Ľ. Štúra  

V mestskej knižnici otváracie hodiny po novom

V najbližších dňoch je pre vás pripra-
vených veľa rôznych podujatí. V pondelok 
18.2. o  18.00 sa v  Ži:ve dozviete viac 
o Skrytých silách v človeku – rozprávanie 
o  jóge.... Ešte do  piatku 22.2. môžete 
navštíviť Výstavu výtvarných prác žiakov 
Ars Academy v  Mestskom kultúrnom 
stredisku. Vo štvrtok 21.2. o 15.30 sa v Ži:ve 
uskutoční prvé zo série stretnutí so spiso-
vateľmi organizované Mestskou knižnicou 
Ľ. Štúra s názvom Živá knižnica, prvým 
hosťom je bývalý moderátor Ján Peťko, 
ktorý porozpráva o  démonovi s  názvom 
chľast. V piatok 22.2. o 19.00 Adam Lisý 
vyspovedá manželov Račkovcov v  rámci 
cyklu Debaty. V  sobotu sa môžete prísť 

zabaviť do  Mestského kultúrneho stre-
diska na  Fašiangovú zábavu poriadanú 
SZZP č.3 (lístky a  informácie v  Klube 
dôchodcov). V  sobotu 23.2. od 19.00 vás 
Ži:va pozýva na Večer folkovej a tramp-
skej piesne. Od pondelka 25.2. si môžete 
v  Mestskej knižnici Ľ. Štúra pozrieť 
práce šikovných škôlkárov na  výstave 
Svet malého škôlkára. V  utorok 26.2. 
v  priestoroch MsKS otvárame panelovú 
výstavu k minuloročnému výročiu úmrtia 
Andreja Hlinku. Do  pozornosti by sme 
vám radi dali divadelné predstavenie pre 
deti Sofi a z predmestia 1.3. v MsKS, lístky 
už sú v predaji. Pre viac informácií sledujte 
stránku www.nicsatunedeje.sk.  (vp)

KAM za kultúrou v najbližších dňoch
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S o c i á l ny  p o d n i k 
v  našom meste, opatro-
vateľská či ošetrovateľská 
starostlivosť, zvýšenie 
príspevku na opatrovanie, 
ale aj nedostatok domovov 
sociálnych služieb pre 
seniorov – to sú hlavné 
témy, o  ktorých sa hovo-
rilo na  magistráte 11. 
februára počas stretnutia 
š t át ne ho  t aj om n í k a 
m i n i s t e r s t v a  pr á c e , 
sociálnych vecí a  rodiny 
Br a n is lava  Ond r u š a 
so zástupcami mesta 
a Úradu práce, sociálnych 
vecí a rodiny v Bánovciach 
nad Bebravou.

Štátneho tajomníka 
Br a n i s lava  Ond r u š a , 
poslanca NR SR Ľubomíra 
Želiezku a  prednostu 
OÚ Micha la Kapuša 
pr iv ít a la  pr i mátork a 
Rudofl a Novotná vo svojej 
kancelárii, kde spoločne 
s viceprimátorkou Máriou 
Hajšovou a  prednostom 
M s Ú  V l a d i m í r o m 
Vr a n k o m  z o t r v a l i 
v  hodinovom rozhovore. 
„Na osobnom stretnutí sme 
hľadali konkrétne možnosti 
pomoci sociálne znevý-
hodneným a  dlhodobo 
nezamestnaným občanom, 
pričom jednou z možností je 
model sociálneho podniku. 
Zákon presne nevymedzuje 
predmet jeho činnosti, ale 
jeho primárnym cieľom je 
integrácia dlhodobo neza-
mestnaných, obnovenie 
pracovných návykov alebo 
zamestnanie znevýhodne-
ných uchádzačov o zamest-
nanie . V  Bánovciach 
vidíme priestor v zameraní 
sa napríklad na  čistenie 
verejných priestranstiev 
a úpravu zelene,“ povedala 
na margo sociálneho pod-
niku primátorka. 

Stretnutia so štátnym 
tajomníkom v  zasadačke 
mestského úradu sa 
ok rem v yššie meno-
vaných sa zúčastnili aj 
pracovníčky v  sociálnej 

oblasti z mestského úradu 
a bánovského úradu práce, 
ale aj poslanec MsZ Peter 
Králik, ktorý je zároveň 
predsedom Komisie pre 
r iešenie problematiky 
marginalizovaných skupín 
a  verejného poriadku pri 
MsZ. „Nestretávam sa až 
tak často s takým aktívnym 
prístupom vedenia mesta 
k riešeniu sociálnych prob-
lémov, sociálne odkázaných 
ľudí, tak ako je to u vás...“
povedal na  úvod svojho 
vystúpenia štátny tajomník 
a  pokračoval o  víziách 
rezortu, aj  o  novinkách, 
ktoré vstúpili, resp. ešte 

len vstúpia do  platnosti, 
týkajúce sa napríklad aj 
nového osobitného prí-
spevku pre tých dlhodobo 
nezamestnaných, ktorí 
chcú pracovať: „Našou fi lo-
zofi ou je, aby ľudia, ktorí 
začnú pracovať, výrazne 
pocítili zvýšený príjem 
do  rodiny...“ Zdôraznil, že 
veľmi oceňuje zámer mesta 
založiť sociálny podnik 
v  meste. Na  Slovensku je 
ich vraj desať, z toho sedem 
vzniklo v  obciach s  róm-
skou komunitou.

„Je to veľmi náročná 
té ma . . .  Ne pl ánuje me 
sociálny podnik iba pre 
rómsku komunitu, ale pre 
všetkých, ktorí sa ocitli 
v  ťažkej sociálnej situácii, 
taktiež chceme riešiť aj pre-

stupné bývanie....“ povedala 
okrem iného primátorka 
Rudolfa Novotná na  úvod 
neformá lnej d iskusie. 
Mária Hajšová aj zástup-
kyňa ÚPSVaR poukázali 
na  náročnú byrokraciu 
pri predkladaní i  zúčto-
vaní projektov. Branislav 
Ondruš pripomenul, že si 
to vyžadujú podmienky 
Európskeho sociálneho 
fondu a priblížil snahu 
ministerstva aj v  tejto 
oblasti konať, ale zmeny by 
mali pravdepodobne nastať 
až po roku 2020, kedy končí 
programovacie obdobie. 
Zatia ľ sa ministerstvo 

snaží prepájať elektronicky 
všetky potrebné registre. 
Pýtal sa aj na  spoluprácu 
mesta s  úradom práce, 
ku ktorej sa obe strany 
vyjadrili pozitívne. Vedúca 
odboru sociálnych vecí 
MsÚ Jana Záhumenská 
potvrdila zdĺhavosť pri 
e v idenc i i  soc iá l nych 
prípadov, keď začal platiť 
zákon o ochrane osobných 
údajov. 

Štátny tajomník pred-
stavil aj snahu ministerstva 
na  spustenie ďalšieho 
n á ro d né ho  proje k t u 
o  terénnej sociálnej práci, 
ktorá by mala byť trochu 
iná ako tá doterajšia. Ale až 
v  novom programovacom 
období po  roku 2020. 
Bude to ťažké, lebo podľa 

slov štátneho tajomníka, 
považuje Európska komisia 
opatrovateľskú starostli-
vosť a  terénnu sociálnu 
prácu za  originálnu kom-
petenciu samosprávy. Ďal-
šími témami boli napríklad 
doplácanie mesta, resp. 
obcí za  pobyt seniorov 
v  zariadeniach sociálnych 
služieb, v  tzv. domovoch 
dôchodcoch, či v ýška 
príspevku za  opatrovanie. 
Nakoľ ko sa príspevok 
v  minulom období zvýšil, 
aj  počet žiadostí rastie. 
„Čím sú odkázaní ľudia 
doma dlhšie, tým je to pre 
štát aj pre samosprávu 

lacnejšie ...  Tento rok 
chceme zvýšiť príspevok 
na opatrovanie na 430 eur 
mesačne...“ Okrem iného 
vysvetli l pomer medzi 
opatrovateľskou a  ošetro-
vateľskou starostlivosťou, 
napríklad pri  ležiacich. 
Kde položil otázku, či sú 
to viac sociálne služby 
alebo zdravotnícke služby, 
ktoré už patria do rezortu 
zdravotníctva. 

Primátorka Rudolfa 
Novotná na záver stretnutia 
hosťovi v  mene všetkých 
poďakovala za vysvetlenie 
problematiky a  za  vízie, 
ktorými sa ministerstvo 
sociálnych vecí a  rodiny 
zaoberá.

 Text a foto: 
 Alena Borszéková 
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Spomienka
Dňa 21. februára 2019 si 
pripomenieme smutné desiate 
výročie tragickej a  zbytočnej 
smrti dvanástich ľudí plných 
života, ktorí zahynuli v obci Polomka.
Medzi zosnulými boli aj naši milovaní rodičia a starkí
Jožko a Alenka Slížikoví.
Žijúci, ktorí doposiaľ môžete krásu uzrieť,
spomeňte si! Smútiaca rodina

 Spoločenská kronika

Vilma Adamiková, rod. Antalová *1926
Ing. Elena Igazová, rod. Kohajdová *1960
Jozef Vrábeľ *1940
Vladimír Valach *1930
Alena Žitňanská, rod. Kostolná *1963

Opustili nás

na facebooku 

Spomienka
Žiješ v srdciach tých, ktorí Ťa milovali...
Dňa 17. februára 2019 sme si pripomenuli 
prvé výročie odvtedy, čo nás navždy 
opustil náš milovaný manžel, otec, syn a brat
Mário Dúcky.
S láskou spomínajú manželka Monika, synovia Tomáš 
a Mário, rodičia, brat Janko a sestra Hela s rodinami, 
svokrovci a celá ostatná rodina.

Spomienka
Dňa 9. februára uplynul rok, kedy nás náhle 
opustil náš drahý manžel, otec a dedko
Viktor Bauer.
Verím, že v srdciach tých, ktorí ho poznali, 
ostane navždy v milej spomienke.
 Manželka a deti s rodinami

Poďakovanie
Z  celého srdca ďakujeme všetkým, ktorí 
zdieľali s nami náš žiaľ, za kvetinové dary, 
za  účasť na  poslednej rozlúčke s  naším 
drahým ockom, strýkom, bratom a manželom
Igorom Wlachovským.
Zároveň chceme poďakovať zdravotníckemu personálu 
ODCH a internému oddeleniu Nemocnice v Bánovciach 
nad Bebravou za to, že ho sprevádzali na jeho poslednej 
ceste a umožnili mu dôstojne a pokojne odísť.
 S láskou spomína smútiaca rodina.

Vo štvrtok 21. februára 
2019 uplynie rok od chladno-
krvnej vraždy Jána Kuciaka 
a Martiny Kušírovej. Vraždy, 
ktorá navždy zmenila 
naše životy aj Slovensko... 
Bánovskí aktivisti z  hnutia 

Za  slušné Slovensko - 
Za  slušné Bánovce vás vo 
štvrtok od 17.00 h pozývajú 
aj na  Námestie Ľ. Štúra, 
aby sme si pripomenuli, 
že vražda ešte stále nie je 
vyriešená. 

Nezabudneme! Pokračujeme! 
Vo štvrtok na námestí...

Spomienka na obete k výročiu tragickej nehody
Tento týždeň 21. februára si pripomíname desiate výročie tragickej 

dopravnej nehody, ktorá sa stala na  železničnom priecestí v  obci 
Polomka. Pri zrážke vlaku s autobusom zahynulo dvanásť ľudí prevažne 
občanov mesta Bánovce nad Bebravou, z nich šesť ľudí utrpelo ťažké 
zranenia a devätnásti ľahké. Cestovali na lyžovačku do strediska Bučník 
a boli už tesne pred cieľom cesty... 

Mesto Bánovce nad Bebravou a jeho obyvatelia prijali správu o tra-
gickom nešťastí s hlbokým smútkom. Na mieste tragédie bol obetiam 
nehody 30. októbra 2009 odhalený pamätník, kde Bánovčania kladú 
kvety i vence...

Ľudmila Zajacová, Jana Kajanová, Miroslav Kajan, Jozef Slížik, 
Alena Slížiková, Milan Kusý, Daniela Kusá, Miriam Neštinová, 
Miroslav Turček, Mária Mutňanská, Elena Rišianová, Jozef Škultéty 

Nezabúdame a s úctou si spomíname na obete tejto tragickej udalosti 
a zvlášť v týchto dňoch, pri príležitosti blížiaceho sa smutného výročia.

Osud je občas veľmi krutý, nevráti, čo raz vzal... zostanú iba spomienky a v srdci veľký žiaľ. Česť ich pamiatke!
 Mesto Bánovce nad Bebravou 

So štátnym tajomníkom o sociálnych veciach 

Foto: SITA
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 Hľadám prácu upratovačky na 4 – 6 hodín denne. 
Tel. 0948 015 525. 
 Firma so sídlom v  TN prijme do  jednozmennej 
prevádzky KRAJČÍRKY, 3,5 - 4,5 eur/hodina + prémie. 
Tel.0903 808 439.

INZERCIA

Naši futsalisti Orion-u 
Tip Bánovce ovládli obe fi ná-
lové stretnutia o  majstra II. 
slovenskej futsalovej Open-
ligy mužov. Zverenci trénera 
Franka najskôr po  dráme 
zvíťazili v  prvom dueli 
v Nových Zámkoch tesne 6:5. 
Víťaz základnej časti - Nové 

Zámky viedli aj o  dva góly 
a ešte v 36. minúte vyhrávali 
5:4. V  tej iste minúte však 
Martin Švolík s  Lukášom 
Zelenickým strhli víťazstvo 
na  našu stranu. Chalani 
Orionu nezaváha l i ani 
v  domácom prostredí, keď 
15. februára vyhrali 7:6. V 12. 

minúte, keď Stanislav Turoň 
zvyšoval naše vedeniu na 4:0, 
to vyzeralo na  jednoznačnú 
záležitosť a debakel Nových 
Zámkov. Po  znížení Borisa 
Drugu na  4:1 prišla ďalšia 
nepríjemnosť v  podobe 
prísneho vylúčenia Lukáša 
Zelenického za  ru ku 

a  dráma bola na  svete. 
Hostia ešte do  prestávky 
využili presilovku na  sko-
rigovanie stavu na  4:2, no 
v druhej dvadsaťminútovke 
napriek veľkému tlaku sa 
našim futsalistom podarilo 
ustrážiť víťazstvo a obhájiť 
titul v druhej lige. (aj)

Futsalisti obhájili titul majstra druhej ligy
FK Orion Tip Bánovce – MŠK Nové Zámky 7:6 (4:2)

V úvodných minútach 
malo stretnutie vyrovnaný 
priebeh. V  11. minúte 
Bridová znižovala na  6:5, 
no následne domáce tromi 
gólmi v  rade odskočili 
na  stav 9:5. V  15. minúte 
sa presadi la najlepšia 
kanonierka MOL ligy, 
naša Karolína Matušin-
cová, upravujúca na  9:6. 
„Hanáčky“ vzápätí kon-

trovali štyrmi zásahmi, 
preto v  22. minúte svietil 
na tabuli stav 13:6. Domáce 
boli aj naďalej efektívnejšie 
v koncovke a do prestávky 
si vypracovali komfortné 
vedenie o  deväť gólov 
18:9. Aj po zmene strán sa 
častejšie vlnila sieť medzi 
našimi tromi žrďami. 
Zverenkyne Nataši Paulo-
vičovej navyše sprevádzala 

pri zakončeniach smola, 
keď niekoľkokrát nastrelili 
konštrukciu olomouckej 
bránky. V  53. minúte 
Kapsová poslala hádza-
nárky spoza rieky Moravy 
do  vedenia o  dvadsať 
gólov, keď prepisovala 
skóre na 37:17. No neostalo 
len pri ňom. Domáce 
štyrmi presnými zásahmi 
v  záverečných minútach 

prikrášlili svoje vysoké 
víťazstvo na  43:19, keď 
výsledok zo sedmičky spe-
čatila Sovová. HK SOKOL: 
M. Sakalošová, A. Bežová, 
P. Pokorná – L.Bridová 2, 
A. Racíková 4, Z. Hollá 3, 
E. Žáčiková, Z. Galková, 
K. Matušincová 5/3, K. 
Obstová 4, B.Králová 1, N. 
Minárechová, Trénerka: N. 
Pavlovičková.  (mp,vd,aj) 

Dokázali sme vzdorovať jedenásť minút
Zora Olomouc – Sokol Bánovce 43:19 (18:9)

V  tretej kolkár-
skej lige nastúpila 
naša rezerva na derby 
zápas proti ,,B“ 
tímu Uhrovca, ktorý 
do  stretnutia nastúpil so 
štvoricou hráčov ,,A“ kádra. 
Hráči Uhrovca zvíťazili 4:2 
na  body, keď o  ich výhre 
rozhodol väčší počet zva-
lených kolov. Naši béčkari 
bojovali, prehra o 27 kolov 
je prijateľná, vzhľadom 
k  tomu, že nastúpili proti 
kolkárom, nastupujúcim 
v prvej lige. Možnosť posil-

nenia hráčmi Áčka 
Bánovčania nemohli 
v y užiť ,  na koľ ko 
v tomto čase bojovali 

a  úspešne na  dráhach 
v Starej Turej, kde zvíťazili 
7:1 na body. Budúci týždeň 
obe družstva Bánovského 
kolkárskeho klubu hrajú 
vonku. “B” hrá v  utorok 
19.2. v Stare Turej a “A” hrá 
v  piatok 23.2. v  Šali proti 
momentálne lídrovi 2. ligy 
Cabaj-Čápor. BKK “A” je 
hneď za  nimi so stratou 
štyroch bodov.  (aj,pb)

Áčko aj béčko 
bánovských kolkárov 

M l a d š í  m i n i ž i a c i 
Bánovského basketbalo-
vého klubu privítali vo 
svojom ďalšom domácom 
stretnutí rovesníkov zo 
Žiliny. Stretnutie sme začali 
svižne a  najmä efektívne 
a  prvú štvrtinu vyhrali 
celkom jednoznačne o  13 
bodov. V  dobrom výkone 
pokračovali naši chalani 
aj v druhej časti hry a pre-
javilo sa to aj na výsledku, 

keď chalani odchádzali 
na   ve ľ k ú pre s t ávk u 
s pohodlným 24 bodovým 
náskokom. Možno aj 
vply vom tejto skutoč-
nosti chlapci do  druhého 
polčasu nastúpili menej 
koncentrovaní, naopak 
hostia výrazne zlepšili 
pohyb na  ihrisku, pridali 
aj v defenzíve a v druhom 
polčase to bol razom úplne 
iný, vyrovnaný zápas, kde 

najmä vďaka náskoku 
z  prvej polovice stretnutia 
si domáci už nenechali 
vziať v  poradí piate 
víťazstvo v  rade. Mlad-
ších minibasketbalistov 
najbližšie čaká na domácej 
palubovke aktuálny líder 
súťaže, doposiaľ nepo-
razené družstvo MBA 
Prievidza. Ak budú chcieť 
domáci zvíťaziť , budú 
musieť predviesť omnoho

bojovnejší v ýkon ako 
v stretnutí so Žilinou. BBK 
Bánovce nad Bebravou 
- MBK Victoria Žilina 
55:34, štvrtiny 21:8, 17:6, 
9:10, 8:10, fauly 13:7, TH 
BBK 10/3. Body: S. Urban 
16, A. Gajdoš 9, J. Vaško 8, 
A. Herián 6, D. Frťala 5, D. 
Matuška 4, D. Košina 4, A. 
McKenzie 3, M. Drevený, 
M. Horský, F. Paško, A. 
Konečný, D. Dúcky.  (ju,aj)

Mladší minižiaci doma opäť víťazne

Kristína Néč Lapinová 
na Majstrovstvách 
sveta v zimnom 
triatlone šiesta

Pekné šieste miesto 
si z Majstrovstiev sveta 
v  zimnom triatlone 
pr in ies la  35-ročná 
Bánovčanka Kristína 
Néč Lapinová. Síce 
si oproti uplynulému 
roku pohoršila o  dve 
miesta, no v  ťažkej 
a  vyrovnanej konku-
rencii je umiestnenie 
v  najlepšej desiatke 
úspechom. Po  behu 
figurovala na  fantas-
tickom delenom prvom 
a  druhom mieste, 
z  bicykla zosadala ako 
druhá, no na bežkách, ktoré nemala dobre natrené, 
sa zosunula na šieste miesto. Triatlon na popularite 
stúpa. V talianskom Asiagu sa na svetovom šampio-
náte predstavilo 350 triatlonistov z 18 krajín. Kristína 
Néč Lapinová si národný dres vo februári ešte na seba 
oblečie, predstaví na Majstrovstvách Európy. Nádej 
na zisk medaily je u nej reálna. Držíme jej palce!  (aj) 
 Foto: Rocktechnik triatlon

Zmeny v bánovskej hádzanej od začiatku roka

Hádzanárska omladina s dobrými výkonmi 

Hádzanárske družstvo žien 
prešlo počas prvého mesiaca nového 
roku viacerými nútenými zmenami. 
Na  začiatku januára sme sa museli 
rozlúčiť s Klaudiou Michnovou, ktorá 
prestúpila do MOL ligového družstva 
SHK Veselí. V rámci najvyššej česko-
-slovenskej ligy sa rozhodla prestúpiť 
do  Šale Alžbeta Obstová, ktorú sme 

v  poslednom domácom zápase síce 
ešte videli na  palubovke, no nie už 
v  našom drese. Obom dievčatám 
držíme palce, aby sa v  kvalitných 
interligových družstvách presadzovali 
a  hádzanársky rástli. Zo študijných, 
pracovných či zdravotných dôvodov 
nie sú z  kádra žien 100 % k  dispo-
zícii Srncová, Turková, Paulová, Hull-

manová, Michaličková, Žemberová, 
Ďuračková, Skaličanová  či  Vlčková. 
Zmena nastala aj na poste kormidel-
níka, keď odstúpivšieho Michala Hra-
dila nahradila koncom januára Nataša 
Paulovičová. Tá sa snaží družstvo 
vhodne dopĺňať dievčatami z dorastu, 
pričom sa aktuálne pracuje ešte 
na posilnení kádra.

Mladšie žiačky predohrávali 12. 
februára duel proti Močenku. Favo-
ritom stretnutia boli hostky, ktoré si 
koncom prvého polčasu utvorili náskok, 
ktorý im vlial do  konca hry pokoj. 
Naše mladé dievčatá sa v dobrej pozícii 
nepresadili proti brankárke Močenku, 
naopak hostky väčšinu svojich šancí 
premenili. Aj keď sme prehrali, no 
viaceré pekné momenty boli zaslúžene 
ocenené potleskom. HK Sokol - HK 
Junior Močenok 12:25 (6:12). Zostava 
a  góly Bánoviec:  Buláková, Kluchová, 

Stepien, A. Spaščuková, A. Zajacová, 
N. Zajacová 7/1, Vršková, Šebeňová 
5, Zaťková, P.  Nagyová, Urbánková, 
Farkašová, Melcerová. 

Hádzanársky klub myslí aj 
na svoju budúcnosť a herné skúsenosti 
chce dopriať aj najmladším dievčatám 
v klube, ktoré sa v kategórii prípravky 
a  mladších žiačok učia hádzanár-
skemu umeniu. Prípravný turnaj 
v  Seredi za  účasti piatich družstiev 
slúžil práve tomuto účelu. V  stretnu-

tiach hraných na  dva 15-minútové 
polčasy sme sa postupne stretli so 
Štúrovom, Hodonínom, Močenkom 
a  domácou  Sereďou. Kvalitné výkony 
nám v  konečnom účtovaní vyniesli 
3. miesto. Za  HK Sokol Bánovce nad 
Bebravou  pod vedením  N. Spašču-
kovej nastúpili Melcerová, A. Zajacová, 
A. Spaščuková, Vršková, Rumlerová, 
Zaťková, Chocholatá, Urbánková, 
Dúcka, Čacháňová, Kluchová, Geletová 
a Farkašová.

(zdroj:hadzanabanovce.sk)
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Základná organizácia Slovenského zväzu 
zdravotne postihnutých č. 1 v  Bánovciach nad 
Bebravou vás pozýva 27. apríla na jarnú výstavu 
kvetov Flora Olomouc, 11. mája na  zájazd 
do Noweho Targu, 18. a 25. mája; 8. a 15. júna; 
6. a  20. júla; 3., 24. a  31. augusta na  termálne 
kúpalisko do  Podhájskej, 21. až 30. júna 2019 
na  prímorský pobyt na  Makarskej riviere 
v Chorvátsku... Informácie každý deň od 11.00 
do 12.30 h v Klube dôchodcov (vchod od parku) 
alebo na 0908 414 414, 0907 493 081.

Okresná organizácia SZZP so sídlom 
na  Školskej ulici 1621 organizuje rekondičné 
pobyty Turčianske Teplice (28.4. - do  3.5.), 
Rajecké Teplice (16.5. - 19.5.), Turčianske Teplice 
(29.9. - 5.10.) a  pobyty pri mori - v  termíne 
od  12 . do  21. júla v  v  chorvátskej Makarskej 
riviere (Baško Polje) a  v  termíne od  26. júla 
do  4. augusta v  talianskej Bellárii (Igea 
Marina). Bližšie informácie na uvedenej adrese 
v pondelok, stredu a piatok od 11.00 h do15.00 h, 
alebo na čísle 7607149.

Organizácie SZZP pozývajú

Sme banka najspokojnejších klientov na Slovensku

Raiff eisen banka: Tatra banka, a. s., odštepný závod Raiff eisen banka

www.raiff eisen.sk | info@raiffeisen.sk

RAIFFEISEN BANKA   
UŽ ČOSKORO 
V BÁNOVCIACH NAD BEBRAVOU

Otvárame1. 3. 2019
Rokošská 936/4, Bánovce nad Bebravou
Tel.: 02/5050 5765, 5766, 5767, 5768
po – pia: 8.30 – 16.30

Tešíme sa na vás!
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Dvadsiate výročie zimného tábo-
renia na Kňažinových lúkach je defi -
nitívne za nami. Tie sa nachádzajú 
v nadmorskej výške 810 m kúsok nad 
Uhrovským hradom. V  jubilejnom 
ročníku sa 9. februára na  tomto 
už tradičnom turistickom podujatí 
zúčastnilo 13 nocujúcich z  celého 
okolia. Väčšina vyrazila z  Uhrov-
ského Podhradia 
ce z  Č e re šňov ú 
dolinu, či po  ceste 
cez Uhrovský hrad, 
n ie k tor í  pr i š l i 
po červenej značke 
od  Jankovho vŕšku 
cez Holý vrch, 
iní zas od  Nit-
rianskych Sučian 
a Dolných Vesteníc. 
Ni e k t o r í  p e š i , 
niektorí na lyžiach. 
Pri ohni však bolo 
družne a príjemne, 
dokonca ani nočná 
teplota nebola príliš nízka - tesne 
pod 0°C. Pofukoval mierny vietor, 
nebo bolo polooblačné. Dohromady 
na  lúkach vyrástlo sedem stanov, 
dokonca štyria dobrodruhovia spali 
„pod širákom“. Sneh siahal do výšky 
zhruba 30 cm a viac. Počas dvadsia-
tich rokov bola nočná teplota, výška 
snehu a  počet nocujúcich rôzne. 
V roku 2012 sme namerali -9,6°C, čo 
bolo doteraz najmenej. Oproti tomu 

rok 2007 bol najteplejší. Najviac 
snehu napadlo v  roku 2006, kedy 
na  Kňažinových lúkach táboril len 
jeden človek – Jano „Strapoš“ Adame 
zo Kšinnej. Roky 2008 a  2014 boli 
takmer bez snehu. V  tomto roku 
bolo v  doterajšej histórii najviac 
účastníkov. Dokazuje to, že tradícia 
táborenia na  Kňažinových lúkach 

sa môže hravo pustiť do  ďalšej 
dvadsiatky. Organizátorom tejto 
turistickej akcie je Klub slovenských 
turistov Bánovce nad Bebravou, 
najmä však „chronický“ turista 
a  uznávaný cestovateľ Braňo Šte-
fánik, ktorý vynechal len tri ročníky. 
Dvadsaťročnica ušla ako nič, no už 
teraz sa tešíme na  ďalšie ročníky 
tohto skvelého podujatia. 

  Z. Janáčová, foto: B. Štefánik

Zamrznutá dvadsiatka 
na Kňažinových lúkach
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